
PROTOKÓŁ nr XXIX/2023 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 14 sierpnia 2023 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 08:00, zakończono o godzinie 09:50. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności.  

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Skarbnik Gminy – Grażyna 

Pszczółkowska, Zastępca Wójta – Bogumiła Cienkus, Maciej Kącki – Radca prawny, Sołtysi 

– zgodnie z listą obecności.  

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XXIX sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, stwierdzono, że jest 

wymagane kworum, na 15 radnych obecnych w tej chwili jest 14 i wszelkie podejmowane 

uchwały będą prawomocne. Potwierdzono również obecność używając terminali do 

głosowania.   

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych.  

Wójt zgłosił uwagę do porządku obrad i poprosił o dopisanie do procedowania uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Czernice Borowe.  

Przegłosowano zaproponowaną zmianę porządku obrad i dodanie w pkt 4.10 nowej uchwały: 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie  

wniosek o zmianę porządku obrad: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Porządek obrad sesji po zmianach brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXVIII sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2023 – 2036, 

4.2. zmiany uchwały nr 261/XXIV/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 29 grudnia 

2022 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 rok, 

4.3. zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie deficytu budżetu oraz spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów, 

4.4. zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych  

ze  środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, 



4.5. zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławnika do Sądu Rejonowego w Przasnyszu zgłoszonych w wyborach na kadencję  

2024-2027,  

4.6. wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych  położonych w Olszewcu, 

4.7. wyrażenia zgody na  bezprzetargową sprzedaż nieruchomości położonych na terenie 

Gminy Czernice Borowe, 

4.8. zmieniająca Uchwałę Nr 231/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe w sprawie 

przyjęcia „Strategii Rozwiązywania problemów Społecznych w Gminie Czernice Borowe 

na lata 2022-2027, 

4.9. zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023, 

4.10. zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Czernice Borowe. 

5. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

6. Odpowiedzi na interpelacje. 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie  

zmianę porządku obrad: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XXVIII sesji Rady Gminy. Poprosił o zgłaszanie uwag.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod   

głosowanie przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Protokół został przyjęty 14 głosami za. Imienne 

wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę techniczną. Po przerwie wznowiono obrady. 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2023 – 2036. 



Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Szczegółowe zmiany zawierają objaśnienia załączone do uchwały. Przewodniczący Rady 

zarządził dyskusję.  

 

Dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 10 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 3 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 300/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 14 sierpnia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2023 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 261/XXIV/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 rok.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 10 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 4 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 301/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 14 sierpnia 2023 r. zmiany uchwały nr 261/XXIV/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie deficytu 

budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i 

kredytów. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych 

przez Panią Skarbnik. Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań.  

Dyskusji nie było. 

 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 10 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 4 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 302/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 14 sierpnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie 

deficytu budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych 

pożyczek i kredytów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze  środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Przewodniczący 

Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych i zarządził 

dyskusję. Radna Grażyna Wójcicka zapytała, czy z uwagi na fakt, ze prace są dopiero 

rozpoczynane, nie można przełożyć zaciągnięcia pożyczki na 2024 rok? Czy konieczne jest 

zaciągnięcie w 2023 roku? Wójt poinformował, że podjęcie uchwały dziś pozwoli nam 

przygotować sprawie cały proces i spełnić wszystkie wymagane prawem procedury, żeby 

móc uruchomić pożyczkę. Skarbnik wyjaśniła, że jeśli mielibyśmy przesunąć pożyczkę na 

przyszły rok, to trzeba też wydatki na inwestycję przesunąć na przyszły rok. Jeśli firma złoży 

w 2023 r. fakturę, to my musimy ją zapłacić. W Banku Gospodarstwa Krajowego płatności są 

proporcjonalne w stosunki wkładu własnego i wkładu pożyczkowego. Musimy zabezpieczyć 

środki własne przed zapłatą. Podjęcie uchwały dziś pozwoli nam zabezpieczyć płynność 

inwestycji, jeśli płatności pojawią się już w 2023 r.  

Dalszej dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 



przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 303/XXIX2023 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

14 sierpnia 2023 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze  środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydatach na ławnika do Sądu Rejonowego w Przasnyszu zgłoszonych w wyborach na 

kadencję 2024-2027. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 304/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 14 sierpnia 2023 r. w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławnika do Sądu Rejonowego w Przasnyszu zgłoszonych  

w wyborach na kadencję 2024-2027. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych  

położonych w Olszewcu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 



za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik  

do protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 305/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 14 sierpnia 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

gruntowych  położonych w Olszewcu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na  bezprzetargową sprzedaż nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Czernice Borowe. Przewodniczący Rady poinformował,  

że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, zachęcił do zabierania głosu w dyskusji. 

Radna Anna Dzierzęcka poinformowała o zasadności sprzedaży działek i akceptowania tej 

decyzji przez mieszkańców Grójca by grunt sprzedać lub drogę przywrócić do użyteczności. 

Jednak pozyskała informację od mieszkańca Olszewca, że jest przeciwny sprzedaży tej drogi 

innej osobie ale osobiście zainteresowany zakupem gruntu. Wójt wyjaśnił, że sprawa jest 

znana, ale sprzedaż drogi nie zagraża dojazdowi do nieruchomości mieszkańcowi Olszewca. 

Na kanwie wieloletniego sporu o dojazd od strony Olszewca, kwestię drogi uregulowano i do 

działki prowadzi droga od strony Chojnowa/Węgry. Rolnik kupił działki od rolników i została 

urządzona tam droga z dostępem do drogi publicznej. Posesję można skomunikować także 

alternatywnymi drogami: do drogi w Olszewcu, ale jest tam problem z szerokością pasa oraz 

z drogą od strony Grójca, która od około 20 lat jest zaorana i funkcjonuje jako pole.  

Na zebraniu wiejskim była skonsultowana sprzedaż działki, wolą wioski była sprzedaż 

zaoranej nieruchomości. Mieszkańca Olszewca nie pozbawiamy dostępu do działki, ma  

on dojazd do drogi publicznej. Wójt zaznaczył, że na etapie wykonywania uchwały odbędzie 

ponowne konsultacje i podejmie rozmowy z osobami zainteresowanymi zakupem działki.  

W trybie bezprzetargowym wygrywa osoba zainteresowana z najwyższą ofertą. Jeśli konflikt 

sprzedaży działki będzie eskalował, to uchwała nie zostanie wykonana w części dotyczącej 

działki w Grójcu. Wójt zaznaczył, że to dopiero pierwszy etap sprzedaży zajeżdżonych dróg. 

Będziemy sukcesywnie regulować kolejne odcinki. Przewodniczący Rady podsumował,  

że podjęcie uchwały otwiera drogę do sprzedaży działki, a osoby zainteresowane jej zakupem 

będą mogły stanąć do przetargu.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 11 

przeciw    - 2 

wstrzymało się   - 0 

 



Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 306/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 14 sierpnia 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na  bezprzetargową sprzedaż 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu. 

  

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 231/XX/2022 Rady Gminy Czernice Borowe  

w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania problemów Społecznych w Gminie Czernice 

Borowe na lata 2022-2027. Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana 

na komisjach wspólnych, zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik  

do protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 307/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 14 sierpnia 2023 r. zmieniającą Uchwałę Nr 231/XX/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania problemów Społecznych w Gminie 

Czernice Borowe na lata 2022-2027. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 



Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 308/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 41 sierpnia 2023 r. w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2023. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.10 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe. Przewodniczący Rady poinformował, że 

uchwała była omawiana na komisjach wspólnych.   

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 1 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 309/XXIX/2023 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 14 sierpnia 2023 r. zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania  

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkołach prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 5 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 6 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

  

 

  



Ad. pkt. 7 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt uzupełnił sprawozdanie: 

Wójt zachęcił mieszkańców do zadawania pytań drogą e-mail na adres 

wojt@czerniceborowe.pl. Zaznaczył, że media społecznościowe nie są dogodną formą 

komunikacji. 

Wójt omówił inwestycje gminne. W trakcie realizacji jest budowa dróg w Kosmowie, 

Rostkowie i Węgrze. Przez pogodę prace zostały przerwane, w najbliższych dniach drogi 

zostaną zaasfaltowane. Otrzymaliśmy wsparcie na remont drogi Borkowo Falenta – 

Pierzchały – Pierzchałki. Dziś to zadanie zostało wprowadzone do budżetu, a inwestycja musi 

być wykonana w tym roku. Na 24 sierpnia zaplanowano rozstrzygniecie przetargu. Wójt 

wyjaśnił postęp kanalizacji. Jeden projekt dotyczy ul. Sadowej – czekamy na pozwolenie na 

budowę. Wójt poinformował, że w przyszłym tygodniu ogłoszone zostanie postępowanie,  

a zadanie zostanie uruchomione do realizacji we wrześniu. Realizujemy także przebudowy 

SUW i kanalizacji z PROW. SUW Czernice Borowe posiada już prawomocne pozwolenie  

na budowę, w przyszłym tygodniu przekazujemy wykonawcy plac budowy. Przebudowa 

SUW i kanalizacji w tym samym czasie daje szanse, że firma wykonująca SUW złoży ofertę 

na przebudowę kanalizacji co da mniejszą wartość inwestycji. SUW zaplanowano  

do zakończenia na przełomie roku. Przebudowa SUW w Rostkowie zostanie rozpoczęta  

w 2024 r. Długa realizacja przebudowy SUW wynika z długiego oczekiwania na dostawę 

technologii. Wójt poinformował, że udało się doregulować szerokości dróg do realizacji  

w ramach Polskiego ładu – to ponad 8 km. Pozwala to na wykonanie odcinków  w formie 

zgłoszeń, co da duże oszczędności. We wrześniu będą wykonane wszystkie projekty, a w ślad 

za tym ogłoszony zostanie przetarg. Przesunęliśmy zakup autobusu na 2024 r. Inwestycji na 

2023 r. nieustannie przybywa, dlatego niektóre inwestycje zostają przesuwane. Pożyczka  

i kredyt zostaną uruchomione w miarę potrzeb – jeśli faktury za inwestycję spłyną w 2023 r. 

konieczne będzie uruchomienie pożyczki. Taka sama sytuacja jest w kwestii kredytu, jego 

ostateczna wartość będzie wynikać z bieżących rozrachunków. Wójt poinformował, że gmina 

pozyskała dotacje na remonty zabytków w ramach Polskiego ładu. Trzy projekty dotyczą 

parafii Węgra, Czernice Borowe i Rostkowo – te będą przekazane w ramach dotacji, Gmina 

otrzymała także środki na remont dachu na szkole w Rostkowie. Gmina przeanalizowała 

sytuację i otworzyła się na zabytki nie będące własnością gminy, w ślad za tym wpłynęły 

propozycje 3 wniosków od parafii. W następstwie gmina złożyła wnioski w naborze, które 

otrzymały dofinansowanie. Wójt poinformował o wartościach pozyskanych dotacji parafiom: 

Rostkowo 245 000,00 zł na ołtarz, Węgra 352 000 000,00 zł  na chór, Czernice Borowe 411 

600,00 zł na remont kościoła. Gmina nie posiada wystarczających środków by zadbać  

o zabytki z własnego budżetu. Od lat pomagamy parafiom pozyskiwać środki  

od konserwatora zabytków i z innych źródeł – projekty w większości prowadzą pracownicy 

urzędu gminy. Otrzymane dotacje z Polskiego ładu będę realizowane w przyszłym roku. 

Przygotowanie inwestycji do realizacji jest czasochłonnym procesem. Wójt poinformował,  

że czekamy na środki unijne, które nie zostały jeszcze uruchomione. Większość naborów 

odbywa się w tej chwili ze środków rządowych. Wójt poinformował, że złożono 2 wnioski  

w ramach polskiego ładu na termomodernizację szkoły w Czernicach Borowych /5 mln zł/  
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i mniejszy na wymianę źródeł ogrzewania /2mln zł/. Obecnie trwa nabór z polskiego ładu na 

zabytki ale jest on głównie dedykowany jest gminom, które nie otrzymały jeszcze wparcia. 

Spróbujemy złożyć wniosek na rewitalizację parku w Chojnowie. Pojawił się kolejny nabór  

z Polskiego ładu. Należy złożyć tam wniosek na 2 mln zł i 8 mln. Pomysłem na projekty  

jest termomodernizacja budynków użyteczności publicznej (mniejszy wniosek),  a większy 

na rozwój sanktuarium św. Stanisława Kostki w Rostkowie. Wniosek ten ma kilku 

ambasadorów. Należy poprawić infrastrukturę istniejących budynków w Rostkowie.  

Wójt zaprosił wszystkich na dożynki gminno – parafialne w Rostkowie. W tym roku 

planujemy przywrócić turniej sołectw. Chcemy wyróżnić sołectwa, które wygrają i przyznać 

wioskom nagrody. Wójt poinformował, ze wyczerpaliśmy sołectwa do MIAS Mazowsze. 

Jeśli regulamin nie zmieni się, to już nie będziemy mogli brać udziału w kolejnym naborze. 

Wójt zachęcił sołtysów do zgłaszania drużyn do turnieju sołectw. Wójt poprosił strażaków  

o współorganizację pielgrzymki do Rostkowa i pomoc w jej przeprowadzeniu.  

 

Ad. pkt. 8 

Wolne wnioski i zapytania. Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie 

porządku obrad przewidziane są wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Radny Cezary Kołakowski zapytał o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego  

w Borkowie Falenta. Zgłosił agresywnego psa na ul. Długiej. Wójt wyjaśnił, że pies zostanie 

odłowiony i przekazany do tymczasowego miejsca przechowania, a następnie do adopcji.  

W sprawie zmiany planu procedura idzie zgodnie z planem. Cały proces jest czasochłonny. 

Uchwalanie zmiany planu będzie wiosną 2024 r. Wójt poinformował, że rząd uchwalił nową 

ustawę o planowaniu przestrzennym. Czeka nas w najbliższych latach globalna zmiana 

dokumentacji planistycznej w oparciu o nową ustawę.  

 

Ad. pkt. 9 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji w tym wyjątkowym czasie.  

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXIX sesję Rady 

Gminy Czernice Borowe. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 

 


